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PROTOKÓŁ Nr VII/2015 
 

siódmej sesji Rady Miejskiej w Jezioranach, 

 

odbytej w dniu 28 marca 2015 roku  

w Miejskim Ośrodku Kultury w Jezioranach 

przy ul. Konopnickiej 4 
 

Obrady rozpoczęto o godz. 10.00 zakończono o godz. 14.00.  

 

Pan Bogusław Wierzbicki – Przewodniczący Rady Miejskiej w Jezioranach przywitał 

Pana Leszka Boczkowskiego - Burmistrza Jezioran, Pana Marcina Frączka – Zastępcę  

Burmistrza, Panią Danutę Zawolską – Sekretarza Gminy, Panią Marię Compa - Skarbnika 

Gminy. Następnie przywitał wszystkich radnych, sołtysów, jak też mieszkańców, którzy 

przybyli na sesję. Następnie poinformował, że obecnych jest 14 radnych, co stanowi quorum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji – lista obecności radnych stanowi 

załącznik nr 13 do protokołu, lista obecności sołtysów - załącznik nr 14 do protokołu, 

lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr  15 do protokołu.  

 

Porządek VII sesji przedstawiał się w sposób następujący: 

 

1. Otwarcie i akceptacja porządku obrad. 

2. Wręczenie przez Przewodniczącego Miejskiej Komisji Wyborczej zaświadczeń  

o wyborze radnym wybranym w wyborach ponownych. 

3. Złożenie ślubowania przez radnego Rady Miejskiej w Jezioranach wybranego  

w wyborach uzupełniających w okręgu wyborczym nr 5 w dniu 1 marca 2015 r. oraz 

przez dwóch radnych wybranych w wyborach ponownych w okręgu wyborczym 

 nr 14 i 15 w dniu 22 marca 2015 roku. 

4. Podziękowanie Sołtysom Gminy Jeziorany, którzy zakończyli pełnienie funkcji. 

5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności między sesjami. 

6. Interpelacje i wnioski radnych. 

7. Wolne wnioski i zapytania. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie:  

 

1) przyjęcia planów pracy komisji stałych Rady Miejskiej w Jezioranach na 2015 rok, 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia składów liczbowych i osobowych komisji rady, 

3) przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 

Przemocy w Rodzinie na lata 2015-2020, 

4) przyjęcia "Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Jeziorany na rok 2015", 

5) oddania w wieczyste użytkowanie nieruchomości gruntowych położonych na terenie 

Miasta Jeziorany, 

6) sprzedaży nieruchomości położonych na terenie Gminy Jeziorany, 
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7) utworzenia odrębnego obwodu głosowania w Domu Pomocy Społecznej w Jezioranach 

oraz w Oddziale Zewnętrznym w Kikitach Zakładu Karnego w Barczewie, 

8) udzielenia Parafii Rzymskokatolickiej p. w. Św. Bartłomieja w Jezioranach dotacji  

z budżetu Gminy Jeziorany na sfinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich  

lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, 

9) wyrażenia bądź niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego, 

10) zmian w budżecie gminy na 2015 rok, 

11) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2015-2025. 

      9. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

 

Ad. 2. Wręczenie przez Przewodniczącego Miejskiej Komisji Wyborczej zaświadczeń  

o wyborze radnym wybranym w wyborach ponownych. 

 

Pan Tadeusz Chmielewski – Przewodniczący Miejskiej Komisji Wyborczej wręczył 

zaświadczenia o wyborze radnym wybranym w wyborach ponownych do Rady Miejskiej 

w Jezioranach, wybranych 22 marca 2015 roku, mianowicie Pani Janinie Skorupa  

i Panu Markowi Malinowskiemu.  

 

 

Ad. 3. Złożenie ślubowania przez radnego Rady Miejskiej w Jezioranach wybranego  

w wyborach uzupełniających w okręgu wyborczym nr 5 w dniu 1 marca 2015 r. oraz 

przez dwóch radnych wybranych w wyborach ponownych w okręgu wyborczym 

 nr 14 i 15 w dniu 22 marca 2015 roku. 

 

Pan Przewodniczący: "Obecnie przystąpimy do ceremonii złożenia ślubowania przez nowo 

wybranych radnych. Proponuję, aby ślubowanie odbywało się w następujący sposób: 

1. Odczytam rotę ślubowania, 

2. Następnie radna Pani Elwira Nojman - Kieza odczyta z listy kolejno imiona  

i nazwiska radnych, którzy powstaną i wypowiedzą wg swojego wyboru, słowo „ślubuję”  

lub zwrot „ślubuję, tak mi dopomóż Bóg”. 

Czy są inne propozycje?” 

W związku z tym, że nie było innych propozycji przystąpiono do ślubowania. 

Odczytuję rotę ślubowania: 

"Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki 

radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy 

i jej mieszkańców". 

Proszę Radną Elwirę Nojman - Kieza o odczytywanie z listy radnych.  

Następnie odbyło się ZŁOŻENIE ŚLUBOWANIA. 
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Pan Przewodniczący: "Gratuluję i stwierdzam, że radni, którzy złożyli ślubowanie objęli 

mandat radnego Rady Miejskiej w Jezioranach." 

RADNI SKŁADAJĄCY ŚLUBOWANIE, DNIA 28 MARCA 2015 ROKU 

1. ANDRZEJ UKLEJA 

2. MAREK MALINOWSKI 

3. JANINA SKORUPA 

 

Ad. 4. Podziękowanie Sołtysom Gminy Jeziorany, którzy zakończyli pełnienie funkcji. 

 

Przewodniczący Rady oraz Burmistrz Jezioran wręczyli podziękowania Sołtysom Gminy 

Jezioran, którzy zakończyli pełnienie funkcji, mianowicie: 

 

1. Pani Urszuli Zielińskiej - Sołtysowi Sołectwa Pierwągi, 

2. Pani Janinie Dziubińskiej - Sołtysowi Sołectwa Studzianka, 

3. Pani Ewie Maculewicz - Sołtysowi Sołectwa Derc, 

4. Pani Annie Śledzianowskiej - Sołtysowi Sołectwa Franknowo, 

5. Panu Wiesławowi Budrewiczowi - Sołtysowi Sołectwa Wójtówko, 

6. Panu Hubertowi Konrad - Sołtysowi Sołectwa Kiersztanowo, 

7. Panu Tadeuszowi Nowotka - Sołtysowi Sołectwa Krokowo, 

8. Panu Edwardowi Kołota - Sołtysowi Sołectwa Piszewo.  

 

 

Ad. 5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności między sesjami. 

 

Pan Burmistrz: „Proszę Państwa, od ostatniej sesji upłynęło zaledwie 28 dni, ale jak zwykle 

jest to okres wzmożonych prac. Żeby nie zapomnieć, chcę Państwa poinformować, że został 

ogłoszony przetarg na sprzedaż nieruchomości. Pierwszy nieograniczony przetarg na działkę 

w okolicy Tłokowa. W tym okresie brałem udział w spotkaniu na zaproszenie Marszałka 

Województwa dotyczące realizacji Planu Cyfrowego na terenie Województwa Warmińsko-

Mazurskiego ze szczególnym uwzględnieniem tego, co się dzieje w gminie Jeziorany.  

Są uwagi od Rady, od Sołtysów, że są przekopywane miejscowości, posesje, działki, 

naruszane są znaki graniczne wszystkie. Firma, która realizuje w ramach kontraktu dla 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego Plan Cyfrowy jest to wybudowanie sieci 

szerokopasmowej, światłowodowej dzięki, której przedsiębiorstwa, które zdecydują się na 

skorzystanie z tych sieci będą mogli oferować mieszkańcom naszej gminy taniej łatwy dostęp 

do wszystkich usług, które mogą się za pomocą tej sieci szerokopasmowego o wysokiej 

rozdzielczości. Oczywiście program jest wspaniały, pamiętacie Państwo mówiłem na 

spotkaniu na ten temat, czy na komisjach, czy na spotkaniach sołtysów, że na terenie Gminy 

Jeziorany są trzy punkty dostępowe we Franknowie, w Radostowie i w Jezioranach. Sieć ta 

biegnie od miejscowości Kikity przez Jeziorany w kierunku Dobrego Miasta i prace, które są 

wykonywane na naszych nieruchomościach bądź na nieruchomościach należących do naszych 

mieszkańców wymagają poprawy. W niektórych przypadkach mija już okres dwóch miesięcy, 

w innych przypadkach jednego miesiąca i te tereny nie są uporządkowane. Dostaliśmy liczne 
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sygnały, prowadziliśmy prace sprawdzające na tych nieruchomościach i na tym spotkaniu, 

właśnie u Marszałka sygnalizowałem to Dyrektorowi Regionalnemu z realizacji tej inwestycji 

ze strony Marszałka – jest to główny inżynier kontraktu dla tego województwa. Pan, z którym 

się umówiłem na przegląd tych miejsc zapewnił mnie, że wykonawcy doprowadzą te tereny 

do stanu pierwotnego, uporządkują je, a także informację, o której mówiłem na sesji 

poprzedniej, która wzbudziła Państwa takie rozbawienie dotyczące głębokości i ewentualnego 

uszkodzenia sieci światłowodowej są bardzo poważnym zagrożeniem dla realizacji tej 

inwestycji, bo rzeczywiście stwierdziliśmy, że jest to zbyt płytko usytuowane. Nie dalej jak 

wczoraj dostałem sygnał od mieszkańca gminy Jeziorany, sprawdzaliśmy takie miejsca i 

rzeczywiście stan po wykonaniu tych prac porządkowych jest tragiczny. W poniedziałek 

będziemy wzywać wykonawcę do poprawienia tego. Także odbyłem wielokrotne spotkania z 

pracownikami i osobami związanymi z realizacją gospodarki śmieciowej w gminie Jeziorany, 

a to w związku z tym, o czym Państwu mówiłem o istnieniu dwóch umów na gospodarkę 

odpadami dla naszej gminy. W tej chwili intensywnie pracujemy nad opracowaniem systemu 

zbioru odpadów i realizacji gospodarki śmieciami w odniesieniu do kosztów jakie ponosiliby 

mieszkańcy w odniesieniu do technicznej organizacji tego systemu, a także spotkania               

i analizy dokumentów, które muszą w konsekwencji spowodować to, że Gmina Jeziorany 

będzie związana tylko jedną umową, nie dwoma. Nie chcę na razie mówić o szczegółach,  

bo jest to trudne, zawiłe, a jest mało czasu, żeby na ten temat mówić. Spotkania odbywają się 

praktycznie co parę dni i nie dalej jak parę dni temu mieliśmy spotkanie zaraz następne czyli 

cyklicznie idziemy do przodu, mamy zadania określone, które na bieżąco realizujemy. 

Następna taka grupa robocza, o której też wspominałem sprawy związane z bieżącymi 

remontami dróg, też takie spotkania miały miejsce, gdzie omawialiśmy kolejność i sposób 

realizacji prac remontowych, konsekwencją tych analiz i rozmów jest do Państwa wniosek      

o zmianę w budżecie relacji. Ja zrobię to wcześniej zarządzeniem i w związku z tym, te 

zmiany, które daje możliwość taka ustawa. Pojawiają się elementy płacowe dla pracowników, 

którzy będą zatrudnieni przy realizacji tych prac, krótko mówiąc przenosimy pieniądze z 

usług, które musielibyśmy nabyć z zewnątrz na zakup materiałów do remontu tych dróg, 

natomiast siłę roboczą będziemy organizować sami poprzez roboty publiczne, czy prace 

interwencyjne, a nie będziemy je sprzedawać na zewnątrz, gdzie gro ich środków było 

właśnie pochłaniane przez te roboty zewnętrzne. Także następną sprawą, którą się 

zajmowaliśmy, która jest bardzo ważna dla budżetu gminy jest sprawa dotycząca 

wykorzystania subwencji oświatowej w ramach dotacji dla szkół, w których realizowana jest 

nauka języków mniejszości. Odbyły się spotkania z dyrektorami i służbami finansowymi 

gminy, tak aby w sposób jak najbardziej racjonalny, jak najbardziej efektywny, ale jak 

najmniejszym uszczerbkiem dla budżetu gminy wykorzystać te środki i przede wszystkim 

zgodnie z przepisami prawa. Prowadziłem konsultacje robocze z Regionalną Izbą 

Obrachunkową i Najwyższą Izbą Kontroli. Ostatnie konsultacje i przedstawienie stanów 

prawnych miało miejsce w dniu wczorajszym w godzinach popołudniowych. W poniedziałek 

też na ten temat będę rozmawiał z naszymi służbami finansowymi i będziemy się starali tak 

właściwie rozdysponować te środki, aby w maksymalnym stopniu je wykorzystać, a z drugiej 

strony nie narazić się na naruszenie finansów publicznych. Też ważną sprawą, którą 

zajmowaliśmy się, która na pewno dotyczy tu paru osób na sali są spotkania z 
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przedstawicielami wspólnot i spółdzielni mieszkaniowych. Jest to związane z gospodarką 

śmieciową. Państwo pamiętacie modernizację ustawy, że od lutego zmieniają się zasady, 

deklaracje tam gdzie są wspólnoty i spółdzielnie składają osoby zarządzające wspólnotą bądź 

spółdzielnią, czyli to nie jest deklaracja indywidualnej osoby tylko deklaracja wspólnoty. Tu 

się pojawia problem, z którym przychodzą wspólnoty, czy przedstawiciele spółdzielni co 

zrobić z ludźmi, którzy nie płacą, bo wspólnota będzie za nich odpowiadać. My niemieliśmy 

wpływu na zmianę tej ustawy, ale myślę, że jest to związane z tym, że nie sposób jest             

w wielkim wieżowcu, gdzie taka wspólnota jest, podpisać umowę indywidualnie, bo nie 

każdy indywidualne musi mieć swój własny śmietnik bądź oznakowane worki na śmieci. Być 

może z tego względu ustawodawca wyszedł w kierunku, ażeby zmienić ten system deklaracji 

właśnie w takich miejscach, w dużej wspólnocie, duża część osób w ogóle nie płaci i tak jest 

w wspólnotach na terenie miasta. Odbyłem spotkania z prezesami spółdzielni                           

i przedstawicielami wspólnot. Jest to problem, który tak naprawdę ustawodawca zepchnął na 

przedstawicieli wspólnot, są narzędzia, tylko są one bardziej restrykcyjnymi, które ma władza 

wspólnot, czy spółdzielni. Po prostu wynika to z ustawy z odpowiedzialności z obowiązku 

każdego członka wspólnoty. Na spotkaniu podnoszony był argument, że jak to ja mam 

występować przeciwko członkowi swojej wspólnoty, spółdzielni o egzekucję itd. 

Ustawodawca nie zostawił nam żadnego wyjścia w tym kierunku. Tak jak mi nie zostawił 

wyjścia w momencie, kiedy osoba nie płaci musi nastąpić wezwanie do zapłaty i egzekucja 

tak w przypadku tym nie zostawił możliwości władzom wspólnoty, czy spółdzielni wiadomo, 

że jest gro osób, które są w trudnej sytuacji. Płacić nie płacą i płacić nie będą, są w trudnej 

sytuacji po prostu nie mają z czego, ale jest to dla nas proszę Państwa, dla mnie także punkt 

do tego, abyśmy wypracowali taki mechanizm, który ludziom pozwoli na może nie 

zapłacenie, a odrobienie tego, że nie płacą. Mimo wszystko te środki dojdą do budżetu. 

Jesteśmy w trakcie opracowywania tego systemu, jak będziemy już w takim etapie już 

skonkretyzowanym, to przedstawimy to radzie do analizy. Odbyłem też spotkanie z władzami 

Zakładu Usług Komunalnych w Olsztynie na temat umowy wykonawczej i jej skutków dla 

gminy. Czekamy dalej na opinie radcy prawnego, już trochę czasu minęło, minęły 2 tygodnie, 

nie dostałem tej opinii obiecała pani mecenas, że dostanę ją wczoraj, nie dostałem, 

sprawdzałem jeszcze wieczorem i dzisiaj rano. Tej opinii nie mam na ten temat. Jest to trochę 

zbyt długie oczekiwanie musimy wiedzieć, w jakim kierunku mamy działać, aby ten problem 

rozwiązać kontynuowania dwóch umów w momencie uruchomienia zakładu 

unieszkodliwiania odpadów komunalnych w Olsztynie. Będziemy zobowiązani do 

dostarczenia wszystkich śmieci, które gmina zbierze, ważne jest sformułowanie, które gmina 

zbierze, wszystkich śmieci tam do Olsztyna. W tym kierunku robimy analizy i możliwości 

takiego zminimalizowania skutków finansowych dla mieszkańców gminy, żeby to było 

korzystne dla nas. Niemniej jednak umowa, która jest zawarta z firmą, która do tej pory 

przewozi jest tak skonstruowana, że w momencie podpisywania pewne zapisy tej umowy są 

bezprzedmiotowe, które chroniły gminny interes. Umowa z ZUOK była podpisana w sierpniu 

2012 roku, natomiast umowa ze spółką z Różnowa w grudniu 2013 roku. Okazuje się, że 

pracownicy nie zostali poinformowani o tym, że taka umowa została podpisana, radczyni też 

twierdzi, że nie zna tej sytuacji, że taka umowa została podpisana nikt jej takiej informacji nie 

przekazał. Dla osób, które pamiętają tamten okres, był to moment w 2013 kiedy był rozpisany 
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przetarg na tą usługę w czerwcu nie mogłem się doprosić odpowiedzi na ten temat. Zamknięto 

dyskusję, odebrano głos i praktycznie w tamtym okresie radni nie interesowali się tym 

problemem. Odbyłem spotkanie z Nadleśniczym Nadleśnictwa Wipsowo w sprawie 

dzierżawy parkingu i pola namiotowego w Kikitach. Jak Państwo wiecie od 2 lat jesteśmy 

właścicielem plaży w Kikitach. W roku poprzednim w okresie ładnej pogody było tam 

mnóstwo samochodów i mnóstwo osób przyjeżdżających. Była ta plaża wydzierżawiona 

przez gminę osobie prywatnej natomiast problem był natury takiej, że gmina nie 

wydzierżawiała parkingu i pola namiotowego, a osoba korzystająca z plaży korzystała z tego 

terenu, ta kwestia nie była uregulowana, ta osoba zrezygnowała z dzierżawy jednego               

i drugiego pola namiotowego. W związku z tym, w tym roku siłami OSIR będziemy się starali 

zagospodarować ten teren i przygotować go do sezonu letniego i tak jak mi powiedziano        

w okresie letnim w Kikitach jest około 100 samochodów a osób 2-3 krotnie więcej, które tam 

przebywają jest to bardzo newralgiczny punkt i musi być w sposób prawidłowy i bezpieczny 

dla tych osób przygotowany. Przygotowaliśmy i omówiliśmy warunki dzierżawy przez gminę 

z Nadleśniczym. Będą to dla nas korzystne warunki teraz i w przyszłości i tu w porozumieniu 

z Panem Dyrektorem z jego inicjatywy będziemy próbowali ten obszar uatrakcyjnić i ożywić 

go, aby lepiej służył mieszkańcom naszej gminy ale i osobom, które przyjeżdżają z zewnątrz. 

Oczywiście będziemy się starali w jakiś sposób to zbilansować, aby gmina nie musiała do 

tego interesu dopłacać, a być może trochę zarobiła. Odbyłem też bardzo ważne spotkanie                

z przedstawicielami, członkami Olsztyńskiego Obszaru Aglomeracji i gmin, które wchodzą    

w skład tak naprawdę całego Powiatu Olsztyńskiego. Podjęliśmy jako Rada uchwałę              

o przystąpieniu do obszaru aglomeracji i miałoby to się wiązać z tym, że będą dla tych gmin 

udogodnienia związane z udziałem w funkcjonowaniu i korzystaniu ze środków 

zewnętrznych. Decyzją Przedstawicielstwa Ministerstwa Rozwoju Regionalnego 

zdecydowano, że ograniczone zostaną środki, może nie na aglomeracje, ale tzw. miejskie 

obszary funkcjonalne to, że miejskim obszarem funkcjonalnym Olsztyna będą tylko gminy 

wokół tego miasta i w związku z tym został przygotowany tzw. ZIT czyli integrowane 

inwestycje terytorialne, czyli tak jak Państwu wcześniej mówiłem gmina Jeziorany i pozostałe 

inne wypadły z tego okręgu. Tak jak Państwu wspominałem wspólnie z tymi gminami 

spotkaliśmy się i postanowiliśmy zacieśnić współprace na temat wzmocnienia naszej pozycji 

w aglomeracji. Wszyscy członkowie aglomeracji stoją na stanowisku, że skoro gminy chcą 

wspólnie realizować, wspólnie czerpać środki Regionalnego Programu Operacyjnego, to jakiś 

urzędnik z Ministerstwa, nie może, nie powinien decydować o tym. Zamykać nam drogi, 

możliwości korzystania z tej pomocy skoro już wcześniej te samorządy wyraziły taką wolę, 

były sygnały o tym z dwóch gmin, które decydowały się na opuszczenie tej aglomeracji 

miejskiej, bo ktoś podjął decyzję, że nie da nam w ogóle żadnych pieniędzy. Doszyliśmy 

wszyscy do wniosku takiego, że niewiele nas to kosztuje żebyśmy w tym związku byli. Jest to 

kwota 30 groszy, czyli jest to w granicach 30 groszy od mieszkańca składka i oczywiście tak 

składka jest zaniechana. Nie ma tej składki w roku 2014 i 2015, nie będziemy żadnej składki 

płacić, natomiast cały ciężar związany z opracowaniem dokumentacji i związanej ze strategią 

rozwoju całej aglomeracji poniosą te gminy, które są w ścisłym obszarze funkcjonalnym 

miasta Olsztyna. Dlaczego to jest ważne. Dlatego, że w momencie, kiedy nasze argumenty 

przekonają Ministerstwo Rozwoju Regionalnego o tym, że powinni nas traktować jako całość 
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my jesteśmy dalej partnerem do rozmowy i nie zamykamy sobie drogi, aby korzystać ze 

środków zewnętrznych na te infrastrukturalne twarde projekty. Odbyły się wybory nowych 

władz po wyborach, bo były tam w aglomeracji osoby, które nie są już wójtami, 

burmistrzami. Skład władz jest taki, że Przewodniczącym jest Prezydent Olsztyna z mocy 

aglomeracji wielkości tego miasta, członkiem zarządu jest Pani Starosta i Burmistrz Dobrego 

Miasta Pan Stanisław Trzaskowski. W międzyczasie odbyło się też spotkanie, w którym 

uczestniczył Pan Marcin Frączek Zastępca Burmistrza - Związek Hodowców Bydła, gdzie 

byli uhonorowani najlepsi hodowcy. Okazuje się, że z terenu gminy Jeziorany mamy czterech  

dobrych hodowców bydła, którzy zasługiwali na uhonorowanie, a jednego z tych hodowców 

krowa jest rekordzistką, ja nawet nie sądziłem, że takie ilości mleka można oddać, ponad 10 

tysięcy litrów od 1 krowy. Okazuje się, że jeszcze się komuś to opłaca, że komuś się jeszcze 

chce pracować w takiej trudnej sytuacji jaka jest na rynku rolnym i spadku tych dopłat. Była 

to bardzo miła uroczystość, że właśnie przedstawiciele gminy Jeziorany na tym spotkaniu 

zostali uhonorowani. Następna ważna sprawa, to jest spotkanie z Zastępcą Dyrektora Agencji 

Rynku Rolnego w Olsztynie na temat możliwości realizacji inwestycji w miejscowości Kalis 

czyli słynna dokumentacja kanalizacyjna Kalis – Wójtówko. Okazuje się proszę Państwa, że 

w momencie zlecania dokumentacji projektowej na tą inwestycję, czyli w roku 2013 

obowiązywała jeszcze zarządzenie Głównego Prezesa Agencji z 2012 roku mówiące o braku 

możliwości dofinansowania, czy wsparcia finansowego na realizację na terenach 

popegerowskich, które należały do Agencji Nieruchomości Rolnej. Z uwagi na to, że nie mają 

tam żadnej infrastruktury, jest to zarządzenie z lutego 2012 roku ja o tym zarządzeniu 

dowiedziałem się teraz. Niemniej jednak prowadzę rozmowy na ten temat, bo jest nadzieja na 

zmianę stanowiska szefa agencji właśnie, jeśli chodzi o tereny popegerowskie, gdzie ta 

gospodarka wodno-ściekowa, czy jakakolwiek strukturalna w momencie, gdy były te tereny 

przekazywane pracownikom nie była przez Agencje uregulowana dokumentacja. Jak Państwu 

wspominałem jest ważna, jest z roku 2013 do końca 2016 roku i jest jakieś światło, które 

przedstawił mi Zastępca Prezesa w Olsztynie będzie wymagało to pewnych takich nie 

konwencjonalnych spotkań i zabiegów, które ewentualnie mogą spowodować to, że środki 

zostaną przekazane. Chcę też Państwu powiedzieć, że uczestniczyłem w walnym 

zgromadzeniu Związku Gmin Warmińsko-Mazurskich. Jest to twór, który powstał w roku 

1992. Skupia on 68 gmin. Związek reprezentuje interesy gmin w kontaktach z rządem,  

z samorządem wojewódzkim, czy z różnymi ministerstwami wszędzie tam, gdzie wymagana 

jest opinia samorządu przy zmianie ustawy jako pojedyncza gmina. Niewiele możemy 

wskórać, natomiast jako 68 gmin ten głos jest ważny, liczą się z tym głosem. Chcę Państwu 

przypomnieć, że pierwotnym inicjatorem utworzenia tego związku był poprzedni Burmistrz 

Jezioran Pan Kazimierz Sendrowski. Był pierwszym jego przewodniczącym. Osoby, które się 

zajmują w tej chwili techniczną obsługą uczyły się od pracowników Urzędu Miejskiego w 

Jezioranach, nawet powiedziały mi ostatnio i prosiły pozdrowić. W woli takiego sygnalnego 

sformułowania, że nie jesteśmy sami w walce o prawidłowe przekazywanie środków, czy 

zmian ustawy z działalnością samorządu terytorialnego. Następne spotkanie o czym 

większość z Państwa wie było spotkanie z Sołtysami, gdzie jednym z elementów tego 

spotkania było wyrażenie zgody na utworzenie funduszu sołeckiego, który zgodnie z ustawą 

przez Radę musi być podjęty o utworzeniu bądź nie, do końca marca każdego roku.  
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Po zmianie ustawy o funduszu sołeckim uchwała w tej sprawie podejmowana jest tylko raz  

i jeżeli Rada podejmuje uchwałę o tym, że jest ten fundusz tworzony, to w latach następnych 

nie ma obowiązku wywoływania tej uchwały chyba, że radni zmienią zdanie i zdecydują 

inaczej. Jednym z takich przyjemniejszych luźnych elementów były Igrzyska Samorządowe,  

na których z Panem Przewodniczącym i z Panem Zastępcą Burmistrza uczestniczyliśmy  

z liczną grupą przedstawicieli mieszkańców, sołtysów, rodzin. Zajęliśmy jak Pan 

Przewodniczący powiedział dobre mocne 8 miejsce patrząc na nasze możliwości  

i konkurencje, z jakimi mieliśmy pierwszy raz w życiu kontakt. Udało nam się dobre punkty 

tam zdobyć. Niemniej jednak jesteśmy w gorszej sytuacji, bo organizatorzy bądź osoby 

związane z organizatorami znali te konkurencje, które były przeprowadzane. Przyznali się po 

prostu, że ćwiczyli 2 miesiące wcześniej i tym sposobem udało im się wygrać. W roku 

poprzednim zajęliśmy 2 miejsce jako gmina. Do przeciągania liny muszą być potężne osoby, 

a do rzucania lotką, czy do gry w golfa muszą być osoby, które mają celne oko i umiejętności, 

ja lotką rzucałem 1 raz w życiu. Proszę Państwa ogłoszony został konkurs na Dyrektora 

Zespołu Szkół w Jezioranach. Upływa kadencja obecnej dyrekcji i ten konkurs został 

ogłoszony. On odbędzie się 24 kwietnia tak, aby nowo wybrany Dyrektor nie na zasadzie 

osoby decydującej, ale obserwatora, osoby wspomagającej uczestniczył w pracach przy 

opracowywaniu arkusza organizacyjnego Zespołu Szkół na rok następny i bardzo ważne 

spotkanie, które odbyłem w tym tygodniu. Spotkanie z Konserwatorem Zabytków na temat 

realizacji inwestycji naszej wspólnej pod nazwą Fosa, możliwości i skuteczności uzgodnienia 

dokumentacji zamiennej, której tak jak Państwu mówiłem nie było, która jest niezbędna do 

prawidłowego zakończenia inwestycji. Oczywiście prócz tych spotkań, o których Państwu 

mówiłem były liczne spotkania z mieszkańcami, z interesantami w sprawach bieżących, które 

dotyczyły ich indywidualnych spraw. Umawiam się w każdym wolnym terminie, z każdym 

nie tylko w poniedziałki i czwartki, ale każdego dnia, wtedy kiedy nie mam zajętego 

kalendarza na spotkanie. Przyjmuję wszystkich staram się w miarę możliwości wytłumaczyć   

i pomóc tym, którzy tej pomocy potrzebują.”  

 

Ad. 6. Interpelacje i wnioski radnych. 

 

Radny Marek Malinowski: „Panie Burmistrzu, co z tymi drogami, których już się nie opłaca 

remontować, naprawiać, może lepiej byłoby wylać nowy chodniczek asfaltu, chodzi  

mi o drogę we Franknowie. Ta droga jest tak podziurawiona, że łatanie jej będzie 

drogocenne.” 

Pan Burmistrz: „Wszystko to są koszty, trzeba skalkulować, co jest bardziej opłacalne w tym 

momencie, w bieżącym roku, jakie mamy możliwości finansowe w tym konkretnym roku na 

drogi szutrowe.” 

Radny Andrzej Ukleja: "Panie Burmistrzu po rozmowie z osobami z MOPS-u, z Paniami 

pracownicami i podopiecznymi zdarzało się, że płacąc za godzinę lub dwie ich obecności, 

niestety nie są to pełne godziny pracy, albo 15 minut wcześniej wyjdą ci pracownicy, albo     

15 minut się spóźnią te opiekunki, czy jest możliwość zająć się tym tematem?"  
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Przewodniczący Rady: „Panie Burmistrzu bardzo dziękuję za odpowiedź na interpelację        

w sprawie drogi Miejska Wieś – Zerbuń. Natomiast zakończenie odpowiedzi mówiło,  

iż kompleksowym remontem tej drogi, czy modernizacją powinno zająć się Starostwo jako 

właściciel tej drogi powiatowej. Chciałby jednak zapytać się, co gmina zrobiła, żeby 

starostwo po pierwsze o tym dowiedziało się, że nam zależy na tej drodze i jak gmina chce 

przymusić starostwo do wykonania tego. Ja wiem, że to jest trudne, ale wypada mi o to 

zapytać i czekać na odpowiedź. Druga sprawa, o której chciałem powiedzieć to dwie sesje 

temu prosiłem Pana Burmistrza o przygotowanie, wygłoszenie i zapoznanie nas z takim 

całościowym planem rozwoju, bo nie chcę powiedzieć o staniu w miejscu, albo cofaniu się 

naszej gminy w następnych czterech latach. Taki program pomógłby działać komisjom, żeby 

nie było tak, że Burmistrz robi jedno, a komisje drugie. Powinniśmy tworzyć jedno wspólne 

ciało myślące nad problemami gminy. Trzecia sprawa bardzo szczegółowa. Pan Burmistrz 

poinformował nas na ostatniej sesji, iż nie wiem jak to nazwać przyjmijmy, że pismo Nasze 

Jeziorany, kosztuje Naszą Gminę 10 tysięcy zł i że jest jakie jest. Jakie jest wiemy, nawet nie 

przychodząc na sesje i myśląc o tej gazecie na przyszłość chciałbym zadać takie pytanie. Kto 

właściwie jest wydawcą tego pisma w świetle prawa prasowego, jeśli można tą gazetkę ująć 

w prawie prasowym. Kto jest wydawcą skąd się biorą pieniądze na finansowanie, bo nie 

wiem, czy w budżecie gminy jest nawet 10 tysięcy zł zapisane. Kto powołuje Naczelnego 

Redaktora, kto odpowiada za profil tego pisma i co to z całym szacunkiem jest. Ja tą 

„gazetkę” obserwuje i widzę, że to jest generalnie taka wielka tablica ogłoszeniowa dwóch 

czy trzech szkół, dwóch przedszkoli i niczego więcej. To jest oczywiście bardzo cenne, nie 

wątpliwe rodzice i maluchy z pewnością oglądają i nie jestem za tym, aby im odcinać taką 

satysfakcję, czy przyjemność oglądania siebie w gazecie, ale naprawdę w dzisiejszych 

czasach potrzebna jest jakaś informacja bieżąca dla mieszkańców. Informacja, która jest 

wydawana raz na miesiąc jest w dzisiejszych czasach informacją tak spóźnioną, że właściwie 

prehistoryczną, abstrahując od komentarzy, czy felietonów jakie ukazują się na stronie 

wolnejeziorany.pl to w tej chwili tylko dzięki Wolnym Jezioranom mieszkańcy mogą dotrzeć 

i mieć informacje co się dzieje na sesji. Jeszcze raz mówię nie wnikam jak to kto ocenia, bo 

każdy ma swój rozum i obserwując wyciąga wnioski. Wolne Jeziorany już ostatnio nie były 

na komisji wystraszyłem się, że  w ogóle już nie będzie, czy ja potrzebnie ubieram krawat, ale 

widzę, że jeszcze są, powinniśmy pomyśleć, żeby posiadać własne takie możliwości 

informowania mieszkańców, bo Wolne Jeziorany mogą nas filmować i puścić, ale nie muszą 

to jest ich wolna wola. Natomiast też powinniśmy pomyśleć, żeby mieć własne źródło 

informowania mieszkańców o tym, co było na sesji i na komisji.”  

Pan Burmistrz: „Nie widzę przedstawicieli gazetki Nasze Jeziorany.” 

Przewodniczący Rady: „Ja nie oczekuje dzisiaj odpowiedzi, ani polemiki na temat tego, czy 

to jest dobre, czy złe itd. To wymaga innej płaszczyzny, rozmawiania po prostu. Musimy 

wiedzieć co to jest, co by się stało gdyby tam ukazał się jakiś artykuł, który ktoś podałby do 

sądu, kto poszedłby siedzieć, siedzieć nikt nie poszedłby, ale prawo jest jasne i tu warto mieć 

jasność w tym temacie i dobrze byłoby, żeby ten temat sobie jasno wyjaśnić.”   
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Ad. 7. Wolne wnioski i zapytania. 

 

Pani Teresa Jarkiewicz – Sołtys Sołectwa Piszewo: „Panie Burmistrzu, dziękuję za 

odpowiedź myślę, że tak będzie jak w odpowiedzi i mam drugie pytanie dotyczy to tej 

nieszczęsnej plaży tak jak rozmawialiśmy przy wyborach. Chcielibyśmy, aby Pan w końcu 

nam ją wytyczył, abyśmy mieli swoją.” 

Pan Henryk Goździki – Radny Rady Powiatu Olsztyńskiego: „Panie Przewodniczący, Panie 

Burmistrzu, Szanowni Państwo chciałbym parę zdań tak pokrótce w niektórych sprawach 

wyjaśnić. Jako Radny Powiatowy ja i kolega Wacław chcielibyśmy powiedzieć może nie       

o naszej działalności w Radzie, ale o tych sprawach, które są związane gminy ze starostwem. 

Może gmina ze starostwem tak dużo wspólnego niema mamy tylko Dom Pomocy Społecznej, 

który należy do powiatu, Ośrodek w Żardenikach i masę, masę dróg, które również są pod 

powiatem. Będę starał się, żeby w tym zakresie reprezentować gminę w zaspakajaniu potrzeb 

remontu dróg. Na dzień dzisiejszy nie jest to sprawa łatwa do zrealizowania wszystkich 

naszych żądań, postulatów i wniosków niemniej jednak będziemy starać się, żeby coś z tym, 

w tym roku zrobić. Jak i w Radzie Miejskiej tak i w Starostwie budżet jest ustalony na rok 

2015. Są drogi, które były zgłaszane już wcześniej i już są na nie pieniądze i te drogi będą 

remontowane. Co jako Radni zrobiliśmy w zakresie dróg: złożyliśmy wnioski do starostwa, 

do zarządu to takie remonty bieżące, złożyliśmy wniosek o zabezpieczenie przepustu na ulicy 

Sienkiewicza tej drodze do Miejskiej Wsi, gdzie były spadki terenu, tam był ten przepust, tam 

stwarzało to niebezpieczeństwo i to złożyliśmy, żeby tam takie barierki zostały zrobione. 

Barierki na dzień dzisiejszy już są zrobione jest te miejsce zabezpieczone Drugi wniosek 

dotyczył budowania chodnika na ulicy Sienkiewicza w stronę Krokowa już od rozpoczętego 

chodnika do ulicy Wolności. Jest to niewielka odległość i taki wniosek też złożyliśmy, żeby 

to zakończyć. Kolejny wniosek jaki złożyliśmy dotyczy chodnika na ulicy Wipsowskiej 

począwszy od skrzyżowania do stadionu i czwarty jaki złożyliśmy dotyczy położenia 

nakładki bitumicznej na drodze Tłokowo. Już jak się kończy ta dobra droga przez wioskę 

Tłokowo do miejscowości Franknowo w tym zakresie te nasze wnioski zostały przyjęte,        

o czym został powiadomiony też Pan Burmistrz i mi się wydaje, że w ramach jakieś 

współpracy z zarządem starostwa, a Panem Burmistrzem możemy, niektóre rzeczy 

zrealizować. Dodatkowo spotkaliśmy się z Dyrektorem jak Państwo wiecie z prasy i mediów, 

że został zmieniony Dyrektor w Powiatowej Służbie Drogowej jest nowy dyrektor i on chce 

to wszystko ogarnąć i musi tam u siebie zrobić pewną reorganizację. To polecenie nie tylko 

zarządu, ale i radni poparli, żeby wszystko zrobić, żeby zaoszczędzić trochę pieniędzy            

i szukać tych rezerw i starać się, żeby już te drogi zostały naprawiane. Muszę powiedzieć, że 

są zaległości bardzo, duże zaległości, dodatkowo jeszcze obwody drogowe nie posiadają 

własnego sprzętu, żeby już wejść z naprawą dróg cząstkowych.  Dyrektor obiecał, że zajmie 

się tą sprawą. Już zostały poczynione kroki do pozyskania środków w ramach oszczędności    

w Służbie Powiatowej jak również pozyskania środków na zakup sprzętu, bo do tego tematu 

chce wrócić, żeby być konkurencyjnym na rynku z innymi zakładami, które te prace 

wykonują. Ściągnęliśmy też dyrektora na nasz teren gminy, żeby mu przekazać to, żeby 

obejrzał wszystkie drogi jakie są. Jeździliśmy z nim pół dnia samochodem przeglądaliśmy 
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wszystkie drogi w tym: Tłokowo – Franknowo, byliśmy też na drodze Jeziorany – Miejska 

Wieś – Zerbuń, poprzez Biesówko przez Lutry – Pierwągi –Piszewo – Jeziorany obejrzał 

wszystkie drogi, bo został też zobowiązany do przygotowania programu naprawy dróg na 

terenie powiatu olsztyńskiego. Taki program naprawy dróg ma być sporządzony                       

i zatwierdzony przez radnych powiatu. Ma być też konsultowany z Burmistrzami i Wójtami, 

żeby w przyszłości wiedzieć jakie drogi w jakiej kolejności będą robione i naprawiane. Na 

dzień dzisiejszy takiego programu nie było dlatego, że robiono te drogi z doskoku. Gmina 

miała pieniądze wykładała na stół resztę dokładał powiat i Wojewoda i tak było do tej pory 

robione. Także nie było do tej pory żadnego planu naprawy dróg. Wczoraj była sesja Rady 

Powiatu i Dyrektor otrzymał pieniądze na zakup sprzętu niebawem na pewno ogłosi jakieś 

przetargi, zakupi ten sprzęt na wykonywanie cząstkowe tych dróg. Napraw jak sami wiecie 

jest bardzo dużo. To byłoby na tyle.”  

Radna Anna Wardzyńska: „Czy Dyrektor Powiatowej Służby Drogowej, był również  

na drodze Radostowo – Studzianka z Panem?" 

Pan Henryk Goździki – Radny Rady Powiatu Olsztyńskiego „Nie tam nie byliśmy, z tego co 

wiem tam ma być przygotowywana dokumentacja.” 

Pani Irena Dudka – Sołtys Sołectwa Lekity: „Pan mówi o drogach, a ja jestem 

zbulwersowana, że na Lekity tyle lat się nic nie robi w tym kierunku. Tam jest też droga 

spacerowa, droga rowerowa, piach się wozi i tylko dziury łata od lat niby pieniądze idą, a to 

krótko trwa i same dziury, żeby tą drogę jakoś utwardzić, żeby tego piachu nie było, bo nawet 

jak się idzie to się nie da przejść jak samochód jedzie, a od lat co by nie było to na Lekity, ale 

o drogę się nie dba niestety.”  

Pan Henryk Goździcki – Radny Rady Powiatu Olsztyńskiego: „To pytanie do Burmistrza, bo 

to jest droga gminna. A jeszcze co do drogi Miejska Wieś – Zerbuń tej gruntowej jest umowa 

między gminą, a starostwem na bieżące utrzymanie drogi, nie na remonty. Pieniądze ze 

starostwa spływają do gminy, ale nie wiem, jakie to są pieniądze. Nam chodziło, żeby             

w pierwszej kolejności była robiona droga Tłokowo – Franknowo, bo ta droga naprawdę 

zaczyna się sypać całkowicie. Jeżeli tej drogi nie będziemy remontować w pierwszej 

kolejności to koszty będą coraz większe. Ja również wskazałem na drogę skrótową Kikity – 

Biesówko to jest droga skracająca nam drogę do Biskupca i też wskazaliśmy przynajmniej te 

400  metrów w lesie zrobić tej drogi w tym roku. Dyrektor mówił, że budżet na ten rok został 

już zatwierdzony także zobaczymy jak będzie dalej może uda się to przepchnąć w 2016 

roku.” 

Pan Burmistrz: „Droga do Lekit z Jezioran jest przejęta przez gminę parę lat temu, jest drogą 

gminną. W tej chwili i tak naprawdę tak jak Państwu wcześniej powiedziałem gmina przejęła 

trochę tych dróg w zamian za położenie asfaltu na ulicy Mickiewicza, ale nie zdarzyło się od 

początku ulicy Mickiewicza tylko od końca miasta w kierunku Tłokowa. Miało to być przez 

całą miejscowość, skończyło się na plaży nie wiem, czy ze względu na ograniczone środki, 

czy na niemożliwość wznowienia granic wiąże się to z przesunięciem ogrodzeń osób, które 

być może są wgrodzone w pas drogowy. Natomiast jeśli chodzi o kolejność jak tutaj radni 
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wnioskują o to, to od nich będzie zależało jak głosują, czy przekonają swoich kolegów, żeby    

w budżecie przyszłego roku bądź lat następnych znalazły się środki na generalny remont 

którejś z tych dróg. Natomiast tak naprawdę to my powinniśmy tu decydować, która dla nas 

droga jest priorytetem. Nie możemy liczyć na to, że powiat w ciągu jednej kadencji zrobi nam 

trzy drogi, które są dla nas drogami powiatowymi, z których korzystamy. Droga z Tłokowa 

do Franknowa jest już drogą asfaltową, można wykonać bieżące naprawy, można wykonać 

prace po okresie zimowym i doprowadzić ją do stanu przejezdności. Mamy drogę z Miejskiej 

Wsi do Zerbunia powiatową, szutrową i mamy drogę z Radostowa do Studzianki powiatową, 

szutrowo-kamienną, ale Państwo wspólnie musicie zdecydować o tej strategii, bo może być 

tak fajnie dostaniemy ten nowy dywanik z Tłokowa do Franknowa i powiat powie dość mamy 

jeszcze 12 gmin dla których też musimy zrealizować inwestycje. Dlatego wspólnie musimy 

zdecydować, co jest dla nas priorytetem, co będziemy robić. Tu mamy w Radostowie 

dokumentację, więc pierwszy krok został uczyniony, ja tylko państwu przypomnę. Już kiedyś 

Państwu mówiłem, kiedy Burmistrzem była Pani Aurelia Kamińska-Sidor gmina miała 

wskazać dwie drogi jako drogi strategiczne, tak naprawdę niezbędne do funkcjonowania 

gminy. W tym układzie powiatowym, były wskazane te dwie drogi właśnie z Radostowa do 

Frączek, gdzie już pewien etap do Studzianki, wykonane zostały prace, drugi z Miejskiej Wsi 

do Zerbunia, to były te dwie drogi strategiczne w następnych latach funkcjonowania powiatu 

tak jak tutaj słyszymy z ust Pana Radnego z różnego klucza. W różny sposób decydowano       

o tych inwestycjach, a teraz ten plan i te ważne strategiczne drogi, jeżeli my zdecydujemy         

i wskażemy mamy nadzieję, że powiat przyjmie to do swojego harmonogramu pracy i będzie 

to realizować, ale bardzo dobrze, że Panowie radni się włączają wspólnie. Ja też 

wystosowywałem do Powiatowej Służby Drogowej sprawy z drogami. Wyznaczono terminy 

wizji lokalnych niektórych miejscach, czy chodzi o miejsca parkingowe, czy o przejścia, czy 

o znaki ograniczające. Przekazano mi informacje, że takie spotkania miały się odbyć. 

Czekamy na Komisję Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego, coś takiego przy Powiecie działa 

łącznie z miastem Olsztyn, wspólna komisja. Ja dostaje do wiadomości od Panów te pisma, 

dostaje też do wiadomości odpowiedzi Pana Dyrektora i jak każdy Dyrektor chętnie to zrobię, 

tylko dajcie mi pieniądze. Każdy z nich może wnioskować o wiele rzeczy, może chcieć zrobić 

wiele rzeczy, tylko z drugiej strony w ślad za tym powinny pójść środki na realizację tych 

rzeczy ze strony powiatu. Jeżeli ich nie będzie, to możemy wnioskować o wiele różnych 

rzeczy i tylko na wnioskach może się to niestety skończyć. Także tyle dziękuję.” 

Pan Wacław Dąbrowski – Radny Rady Powiatu Olsztyńskiego: „Ja tylko chciałem uzupełnić 

te przejmowanie dróg od powiatu. To było na nasze nieszczęście kwotowe. Dwa miliony 

część leży w Dercu reszta im starczyła do plaży, gdyby w tym porozumieniu były wskazane 

środki. Nie było wskazane, że mają być robione te drogi, część była od powiatu część              

ze Schetynówki, ale korzystając z okazji, że jestem przy głosie na ten chodnik na ulicy  

Sienkiewicza część materiałów PSG to dwuletni polbruk. Kwestia, czy my Panie Burmistrzu 

nie wyszlibyśmy z inicjatywą robót publicznych, naszymi ludźmi zaproponujemy, że 

położymy to, a powiat, żeby zapewnił materiały taką kartą przetargową spróbowalibyśmy to 

w tym roku to zrobić.” 
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Pan Burmistrz: „Panie Wacławie dziwie się, że Pan do mnie z tym nie przyszedł. Widzimy 

się codziennie.” 

Pan Wacław Dąbrowski – Radny Rady Powiatu Olsztyńskiego: „Ja liczyłem, że uda mi się to 

zrobić bez pomocy gminy, ale nie da się.” 

Pan Marek Nojman: "Panie Burmistrzu, chce zadać Panu kilka pytań i podsumować z lekka 

Pana Burmistrzowanie. Chwała Panu i Pana ekipie, która wynalazła maszynę do równania 

dróg szutrowych, ale ta maszyna była dobra do dróg po II Wojnie Światowej, kiedy tymi 

drogami podróżowały tylko wozy ciągnione przez konie, a nie dzisiejszych czasów. Czy 

sprawdzał Pan po dzisiejszym deszczu, albo Pana pracownik drogę Miejska Wieś – Zerbuń, 

jak ona dzisiaj wygląda? Czym Pan ma zamiar zbierać z pobocza kamienie, które zostały 

wyciągnięte przez wynalazek z XIX wieku, bo wczoraj jadąc do Biskupca obejrzałem pracę 

tej maszyny na drodze Miejska Wieś – Zerbuń. Pracowało tam dwóch panów z grabkami, 

zagrabiało kamienie do rowu, kto teraz będzie czyścił te rowy? 

Panie Burmistrzu w wypowiedzi Pana Wiceburmistrza i Pani Sekretarz na spotkaniu komisji    

w dniu 26.03.2015 padły słowa, że Radni Gminy drogo kosztują Urząd Miejski. Z tych słów 

wynika, że Rada jest niepotrzebna, bo po co, żeby patrzeć na ręce włodarzom. Najlepsza 

sprawa, byłaby, jakby Radni przegłosowali możliwość brania kredytu przez Burmistrza bez 

ograniczeń do końca roku. 

Ile kosztuje utrzymanie dwóch Zastępców Burmistrzów przez okres czterech miesięcy naszą 

gminę? Według moich obliczeń 30 000 zł. Hojny jest ten nasz Burmistrz. 

Pan Burmistrz na ostatniej sesji powiedział, że jak obejmował to Pan Leszczyński, to też 

płacił za dwóch wiceburmistrzów, taka sama sytuacja, jak obecnie. Jednak nie powiedział Pan 

prawdy, bo gmina była w dużo lepszej sytuacji, nie byliśmy zadłużeni. Pan Galiński 

większość czasu przebywał na chorobowym.  

Panie Burmistrzu, malutkimi krokami zbliżamy się do Pana Absolutorium przez radnych dla 

Pana pracy na rzecz gminy, bo ja dobrze pamiętam Pan Radny Krysiak oznajmił, że jest Pan 

fachowym Burmistrzem, że faktycznie nie mieliśmy takiego Burmistrza, co obiecuje, to 

realizuje. Cały czas czekamy na unijne pieniążki z projektów, które się nie pojawiają wie Pan 

to, wszyscy wójtowie i burmistrzowie wiedzą, że nie ma takiej możliwości na uzyskanie 

pieniążków na budowę remizy OSP Jeziorany, na budowę remizy OSP Radostowo i kupno 

samochodu dla OSP Radostowo. A on wierzy, że nasz Burmistrz jakimś cudem zdobędzie     

w Ministerstwie pieniążki na te przedsięwzięcia. Obecnie 60 % unijnych, a 40 % z gminy, 

więc radni będą musieli wyrazić zgodę na kredyt. Wiedząc, że te przedsięwzięcie jest 

niezbędne dla naszej gminy. Tylko nie wiadomo, czy nasz Burmistrz, to zrealizuje, bo będzie 

musiał zrezygnować z ciepłej posadki tym posunięciem, którą obecnie piastuje. Dzisiaj będzie 

uchwała o funduszu sołeckim, który też Pan obiecuje wypłacić. 

Jeszcze chciałbym nadmienić, że w 2016 roku będziemy mieli nową inwestycję na drodze 

Radostowo - Studzianka jest to droga Starostwa Powiatowego. Udział gminy jest przyjęty do 
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50 % kosztów drogi przez gminę, więc Panie Burmistrzu przestań Pan obiecanki, cacanki 

tylko weź się Pan za robotę.  

W sprawie fosy tyle Pan krzyczał, że nie wypłaci Pan pieniążków dla Romanowskich,            

a raptownie wszystko zostało zapłacone, chciałbym wiedzieć, dlaczego tak szybko zmienił 

Pan zdanie i wypłacił Pan rachunek dla Pani Romanowskiej? Szybko się zmienia u Pana 

punkt widzenia." 

Pani Milena Domańska – Smekla - Sołtys Sołectwa Franknowo: „Najpierw chciałabym się 

ustosunkować do przedmówcy. Ta XVIII wieczna maszyna we Franknowie sprawiła się 

bardzo dobrze. Mam opinie mieszkańców Wólki Szlacheckiej i mieszkańcy prosili 

podziękować za dobrze wykonane drogi to po pierwsze, a po drugie chciałabym się zwrócić 

do Państwa Radnych, dzisiaj będziecie uchwalać o wyodrębnieniu bądź nie wyodrębnieniu 

funduszów sołeckich. Każda wieś ma różne potrzeby mniejsze, większe, chciałabym żebyście 

Państwo zrozumieli, że te nasze pieniądze z funduszu sołeckiego należą się nam, pomogą nam 

w realizacji tego wszystkiego, co jest potrzebne nie będziemy musieli przychodzić do 

Burmistrza prosić, umawiać się, całować w klamkę aczkolwiek tego nie ma. Pan Burmistrz 

zawsze nas przyjmuje, jednocześnie pomoże nam to zrealizować, dodam, że wielu z nas już 

pisze projekty własnymi siłami staramy się uzyskać jakieś środki, jakieś fundusze, żeby też 

odciążyć gminę, ale proszę weźcie Państwo pod uwagę, że te pieniądze są potrzebne. 

Dziękuję bardzo.” 

Pan (wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych, na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy  

z dnia 6 września 2001 r. o dostępnie do informacji publicznej):   

"Mieszkam przy drodze, a właściwie ulicy wojewódzkiej. Bardzo mnie zainteresowała sprawa 

dróg gminnych i powiatowych, ale najbardziej mnie interesuje    z racji zamieszkania ulica 

Kajki. Konkretnie od mostu do mostu, czyli od apteki do fosy, to jest strefa zabytkowa miasto 

średniowieczne liczące 700 lat tzw. strefa A. Miasto Jeziorany jest jednym z niewielu miast 

na Warmii, gdzie przez główny rynek przebiega droga tranzytowa. W większości miast na 

naszym terenie drogi są położone z boku albo mają obwodnicę. Do obwodnicy wracał nie 

będę, podejrzewam, że nie ma sensu z racji finansowych, z resztą historia, stara sprawa, w tej 

chwili mnie nie interesuje. Interesuje mnie to, co się na tej ulicy między mostami dzieje, 

wąska ulica, zabudowa średniowieczna, zabytki niektóre klasy zerowej, przejeżdżają przez to 

miasto tiry 30 tonowe, które wiozą żwir przez to, że dozwolone jest zatrzymywanie się w 

niektórych miejscach na tym odcinku samochodów dostawczych, które dostarczają towar do 

sklepów. Te tiry się zatrzymują, bo     w pewnych momentach droga jest zakorkowana i w 

tym momencie, jak ruszają, to nam okna wypadają, a w sklepach butelki spadają. To jest tylko 

materiał do przemyślenia nie stawiam żadnego wniosku o budowę obwodnicy tego, czy 

tamtego. Coś z tym fantem trzeba zrobić. Wydaje mi się, że bez pieniędzy można udrożnić 

ten odcinek i zakazać jakiegokolwiek zatrzymywania się i postoju między jednym a drugim 

mostem chociażby to, a dalej proszę Radę, aby myśleć nad innymi rozwiązaniami, żeby coś z 

tym fantem zrobić. " 
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Pan Burmistrz: „Ten problem też zauważyliśmy, natomiast możliwość postawienia znaku 

jeżeli jest, to w ruchu drogowym wynika z kolizji. Jest ciężko postawić znak jeżeli jest to 

zaopatrzenie gdzieś, w jakiś sposób oni muszą dostarczyć towar. W związku z tym, że taki tir 

stanie to jest problem, teraz powiem dlaczego. Tiry pojawiły się u nas, bo Olsztyn jest totalnie  

zablokowany przez remont, więc każdy z przewoźników szuka sobie możliwości ominięcia 

Olsztyna, niestety my jesteśmy na tej trasie. Jeżeli jadą z północy w kierunku Dobrego Miasta 

wybierają trasę przez Jeziorany. Nie dalej jak parę dni temu byliśmy świadkami dużej 

kawalkady samochodów ze żwirem, mamy w okolicy w Łapce, czy w Ruszajnach mamy tam 

dwie, czy trzy żwirownie, mamy w Modlinach, mamy w Zerbuniu. W Lutrach jest budowany 

staw, a kamień jest tylko odpadem, który trzeba wywieźć. Postaramy się wystąpić do 

Zarządu. Jest tam ograniczenie do 30 km/h. Jest to droga, jeżeli wprowadzimy tam 

ograniczenie do 15 ton, to nikt nie przejedzie nigdzie. Będę się starał, wystąpię o możliwość 

takiego ograniczenia, bo jest to uciążliwe rzeczywiście i nasze drogi są niszczone w sensie 

nasze, z tych których korzystamy.” 

Pan Wojciech Sierocki - Sołtys Sołectwa Pierwągi: „Panie Burmistrzu, odniosę się do tego 

zakazu. Jak ja miałem sklep, to ten zakaz był tylko, ktoś go zdjął, to na Kajki był, bo nawet 

mandaty płaciłem jak miałem sklep i policja bardzo karała za tą ulicę. W tym miejscu, gdzie 

Pan Waldemar Lasiuk mieszka vis a vis miałem sklep, wyładunek towaru, policjanta to nie 

obchodziło musiałem stać za kioskiem ruchu, ktoś go zdjął.”  

Pan Burmistrz: „To sprawdzimy w organizacji ruchu, czy ten znak tam powinien być, bo być 

może fizycznie ktoś go zdjął.” 

Pan Stanisław Kawecki: „Panie Przewodniczący, na pewno cieszę się z tego punktu, który 

był: podziękowania odchodzącym sołtysom, bo to jak traktujemy naszych funkcjonariuszy, 

ludzi działających dla społeczeństwa to rzutuje później na przyszłość, czy będziemy mieli 

dobrych kandydatów na radnych, na sołtysów, na jakiekolwiek funkcje społeczne na pewno 

za ten punkt serdecznie dziękuje. Panie Burmistrzu mówił Pan o przygotowywanym 

konkursie na dyrektora Zespołu Szkół w Jezioranach. Chciałem spytać się, czy                         

w przygotowaniu tego konkursu i w wyłonieniu dyrektora będzie się Pan dalej kierował 

zasadą poprawy jakości nauczania w Zespole Szkół. Przypomnę, że ostatnie 4 lata toczyła się 

dość zawzięta batalia o podniesienie jakości nauczania w ZS i podniesienia wyników                       

z egzaminów. Udało się odwrócić trend spadkowy, udało się w zakresie gimnazjum podnieść 

wyniki nauczania z 3 staninu na stanin 5, 6 w niektórych przedmiotach na 7. Powiem szczerze 

dla mieszkańców naszej gminy dla tych, którzy mają dzieci jakość nauczania jest rzeczą 

bardzo istotną. 

Następna rzecz Panie Przewodniczący, jeśli można w stronę Pana złożyć wniosek. Jest takie 

medium jak tzw. wolnejeziorany.pl. Tam pojawiają się regularnie artykuły o różnej treści 

pojawiają się rzeczy i to z coraz bardziej intensywnością sformułowania jak niekompetencja, 

czy korupcja w odniesieniu do wyższych urzędników w Olsztynie, pojawiają się stwierdzenia 

np. w artykule z 21 marca 2015 roku. Jak Pani wiceprezes SKO Anna Barkowska popisała się 

rzetelnością znowu pada niekompetencja, czy korupcja w artykule z 19 marca 2015 roku pt. 
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Wiceprezes SKO Anna Barkowska pozywa Stowarzyszenie Siedliska Warmińskie i tam 

pojawia się już cały szereg sformułowań, dlaczego posłużyła się kłamstwem. Następny cytat   

i zastanawia nas, czy powodem takiego postępowania Pani wiceprezes SKO jest nie 

kompetencja, czy korupcja. Następny cytat kłamała przed Naczelnym Sądem 

Administracyjnym. Wrócę jeszcze do artykułu z dnia 5 marca 2015 roku Pt. Jak Olsztyńskie 

SKO uczyniło wielki krok na przód i tam też pojawiają się cytaty, które przytoczę 

pełnomocnikiem SKO jest Pani wiceprezes Anna Barkowska, która posuwa się do kłamstwa 

na sali sądowej, żeby tylko nie dopuścić do wszczęcia procedury pozwalającej na 

unieważnienie decyzji. Później jeszcze pada pytanie, dlatego zadajemy nasze pytanie 

niekompetencja, czy korupcja sądzę, że Pan Przewodniczący mógłby się zwrócić do 

odpowiednich organów, aby na to pytanie raz, a rzetelnie odpowiedzieć, bo nie może 

publicznie używać takich sformułowań. Jeżeli SKO, czy inne instytucje kłamią składając 

zeznania to należy te osoby pociągnąć do odpowiedzialności, ale jeśli jest druga sytuacja, że 

ktoś natarczywie funkcjonariuszy publicznych pomawia to też tą sprawę należy rozstrzygnąć. 

Dać rzetelną odpowiedź. Dziękuję. Nie chciałem Państwa wciągać w ten bełkot, ale te 

sformułowania zaniepokoiły mnie jako obywatela tej gminy starałem się przytoczyć i gdyby 

Pan Przewodniczący mógł spowodować wyjaśnienie tej sytuacji, czy rzeczywiście 

funkcjonariusze publiczni są niekompetentni, czy są skorumpowani i kłamią, czy może ktoś 

ich notorycznie pomawia.”  

Przewodniczący Rady: „Panie Stanisławie, jako funkcjonariusz publiczny, a w tej chwili taką 

funkcję pełnie więc, z mocy prawa jestem zobowiązany do poinformowania prokuratury 

jeżeli dojdzie do mnie informacja, że gdzieś popełniono, albo można popełnić przestępstwo. 

Jeśli Pan tak sformułuje swój wniosek, albo Pan podejrzewa, albo ma przekonanie, że 

popełniono przestępstwo to ja wtedy muszę, czy chcę, czy nie wystąpić do właściwych 

organów, choć z wolnych jezioran wiemy, że osoby bezpośrednio zainteresowane już 

wszczęły odpowiednie systemy ścigania itd.. Ja jeśli Pan pozwoli przemyślę to, co Pan 

powiedział, przesłucham jeszcze raz taśmę i jeśli z tego wywnioskuje, że w Pana słowach 

była jakaś informacja o domniemanym przestępstwie i jak mówię, chcąc, nie chcąc, będę 

musiał się ustosunkować, ale proszę mi nie dać na tej sesji odpowiedzieć na to pytanie, bo to 

skomplikowania materia do tego prawna, a ja jestem historyk.”  

Pan Wojciech Sierocki – Sołtys Sołectwa Pierwągi: „Chciałem zapytać się Pana Burmistrza, 

bo po ostatnim spotkaniu sołtysów Pan Burmistrz oznajmił, że spotka się dziś z nami Pani 

Dyrektor MOK-u. Jak dobrze zrozumiałem i odpowie na nasze pytania i wątpliwości wedle 

świetlic i remontów.” 

Radny Jerzy Płociński: „Panie Burmistrzu, ja w ramach przypomnienia w sprawie tego 

oświetlenia Wójtówko, czy jakieś informację są?” 

Pan Burmistrz: „Przekazywałem, że będzie ta Komisja Bezpieczeństwa, która do tej pory nie 

zebrała się, więc ciężko jest mi odpowiedzieć.” 

Pan Henryk Goździki – Radny Rady Powiatu Olsztyńskiego: „W sprawie oświetlenia też 

zwróciliśmy uwagę, jak robiliśmy objazd dróg powiatowych, byliśmy jadąc w kierunku 

http://wolnejeziorany.pl/tablica-ogloszen/288-wiceprezes-sko-anna-barkowska-pozywa-stowarzyszenie-siedliska-warmi%C5%84skie.html
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Modlin. Właśnie też wysiedliśmy w miejscowości Wójtówko patrzyliśmy te oświetlenie         

i okazuje się, że tego oświetlenia pierwotnie nie było w dokumentacji teraz, żeby to 

oświetlenie zrobić znów trzeba stworzyć projekt.”  

Pan Burmistrz: „Komisja Bezpieczeństwa miała stwierdzić zasadność tego oświetlenia           

i wtedy wnioskuje.” 

Pan Henryk Goździki – Radny Rady Powiatu Olsztyńskiego: „My też z Dyrektorem 

rozmawialiśmy i Dyrektor wspomniał, żeby dać zasadność tego, czy jest to tam potrzebne. Na 

dzień dzisiejszy tego problemu nie rozwiążemy. Czekamy spokojnie na Komisję i zobaczymy 

co dalej będzie.” 

Radna Anna Wardzyńska: „Ja zwrócę się do Radnego Goździckiego w sprawie tej komisji. 

Jak rozumiem ta komisja będzie mogła ustalać prędkość drogi, bo ja chciałabym, czy tam 

będzie policjant w tej komisji, odnośnie ustawienia znaków ograniczenia prędkości we wsi 

Studzianka tam jest przystanek autobusowy i te wzniesienie przez całą wieś i przydałoby się 

ograniczenie prędkości do 40 km\h, bo tam dzieci przechodzą nie ma żadnego chodnika            

i trzeba byłoby te znaki ustawić. Nie wiem, czy przez całą wieś, ale do drogi kamiennej na 

Studziankę, czyli przed wzniesieniem jak zaczyna się wieś do przystanku autobusowego        

w stronę Radostowa.” 

Pan Henryk Goździcki – Radny Rady Powiatu Olsztyńskiego: „Ja proponowałbym taki 

wniosek sprecyzować, wtedy możemy to przepchnąć dalej i wtedy komisja się spotka                

i będziemy się zastanawiać.”  

Pan Burmistrz: „Wniosek składa Burmistrz, po pierwsze musimy złożyć wniosek                   

o ograniczenie tu była mowa o ograniczeniu prędkości w miejscowości Potryty na którejś 

sesji, taki wniosek został złożony. Właśnie wspólna komisja bezpieczeństwa i ruchu 

drogowego powiatu i miasta ma tą sprawą się zająć, więc dlatego szybko dołożymy ten temat                   

w Studziance.”       

  Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie:  

1) przyjęcia planów pracy komisji stałych Rady Miejskiej w Jezioranach na 2015 rok, 

Pan Przewodniczący zapytał, czy są jeszcze pytania bądź uwagi do projektu uchwały? 

Uwag do uchwały nie było. 

Po czym odczytał projekt uchwały. 

Następnie Rada przystąpiła do głosowania w wyniku którego przy 14 głosach "za"  

podjęła uchwałę nr VII/19/15 

w sprawie przyjęcia planów pracy komisji stałych Rady Miejskiej w Jezioranach 

na 2015 rok, 
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która stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia składów liczbowych i osobowych komisji rady, 

Pan Przewodniczący zapytał, czy są jeszcze pytania bądź uwagi do projektu uchwały? 

Uwag do uchwały nie było. 

Radny Krzysztof Michalski - Sekretarz Obrad odczytał projekt uchwały.  

Następnie Rada przystąpiła do głosowania w wyniku którego przy 14  głosach "za"  

podjęła uchwałę nr VIII/20/15 

zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia składów liczbowych i osobowych komisji rady 

która stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

3) przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 

Przemocy w Rodzinie na lata 2015-2020, 

Pan Przewodniczący zapytał, czy są jeszcze pytania bądź uwagi do projektu uchwały? 

Uwag do uchwały nie było. 

Radna Anna Wardzyńska - Wiceprzewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały.  

Następnie Rada przystąpiła do głosowania w wyniku którego przy  14 głosach "za"  

podjęła uchwałę nr VIII/21/15 

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2015-2020 

która stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

4) przyjęcia "Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Jeziorany na rok 2015", 

Pan Przewodniczący zapytał, czy są jeszcze pytania bądź uwagi do projektu uchwały? 

Uwag do uchwały nie było. 

Po czy odczytał projekt uchwały. 

Następnie Rada przystąpiła do głosowania w wyniku którego przy 14 głosach "za"  

podjęła uchwałę nr VIII/22/15 

w sprawie przyjęcia "Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Jeziorany na rok 2015" 
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która stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

5) oddania w wieczyste użytkowanie nieruchomości gruntowych położonych na terenie Miasta 

Jeziorany, 

Pan Przewodniczący zapytał, czy są jeszcze pytania bądź uwagi do projektu uchwały? 

Uwag do uchwały nie było. 

Radny Krzysztof Michalski - Sekretarz Obrad odczytał projekt uchwały.  

Następnie Rada przystąpiła do głosowania w wyniku którego przy 14 głosach "za"  

podjęła uchwałę nr VIII/23/15 

w sprawie oddania w wieczyste użytkowanie nieruchomości gruntowych położonych     

na terenie Miasta Jeziorany 

która stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

6) sprzedaży nieruchomości położonych na terenie Gminy Jeziorany, 

Pan Przewodniczący zapytał, czy są jeszcze pytania bądź uwagi do projektu uchwały? 

Uwag do uchwały nie było. 

Radna Anna Wardzyńska - Wiceprzewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały.  

Następnie Rada przystąpiła do głosowania w wyniku którego przy 14 głosach "za"  

podjęła uchwałę nr VIII/24/15 

w sprawie sprzedaży nieruchomości położonych na terenie Gminy Jeziorany 

która stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

7) utworzenia odrębnego obwodu głosowania w Domu Pomocy Społecznej w Jezioranach 

oraz w Oddziale Zewnętrznym w Kikitach Zakładu Karnego w Barczewie, 

Pan Przewodniczący zapytał, czy są jeszcze pytania bądź uwagi do projektu uchwały? 

Uwag do uchwały nie było. 

Następnie odczytał projekt uchwały. 

Następnie Rada przystąpiła do głosowania w wyniku którego przy  13 głosach "za"                  

i 1 "wstrzymującym się" 

podjęła uchwałę nr VIII/25/15 
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w sprawie utworzenia odrębnego obwodu głosowania w Domu Pomocy Społecznej          

w Jezioranach oraz w Oddziale Zewnętrznym w Kikitach Zakładu Karnego                     

w Barczewie 

która stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

8) udzielenia Parafii Rzymskokatolickiej p. w. Św. Bartłomieja w Jezioranach dotacji  

z budżetu Gminy Jeziorany na sfinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich  

lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, 

Pan Przewodniczący zapytał, czy są jeszcze pytania bądź uwagi do projektu uchwały? 

Uwag do uchwały nie było. 

Radny Krzysztof Michalski - Sekretarz Obrad odczytał projekt uchwały.  

Następnie Rada przystąpiła do głosowania w wyniku którego przy 12 głosach "za" i 2 

"wstrzymujących się" 

podjęła uchwałę nr VIII/26/15 

w sprawie udzielenia Parafii Rzymskokatolickiej p. w. Św. Bartłomieja w Jezioranach 

dotacji z budżetu Gminy Jeziorany na sfinansowanie prac konserwatorskich, 

restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków 

która stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

9) wyrażenia bądź niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego, 

Pan Burmistrz: „Tak jak Państwa informowałem w swoim sprawozdaniu, odbyłem spotkanie 

z Sołtysami, czyli z tymi, do których jest adresowana Państwa decyzja. Środki, które Państwo 

zdecydujecie się wyodrębnić w budżecie będą musiały być uwzględnione w projekcie budżetu 

na rok 2016. Zgodnie z Państwa decyzją, którą podejmiecie w tej chwili, środki budżetowe     

w wysokości 276 tysięcy zł muszą się znaleźć w budżecie roku 2016. Oczywiście o tym 

zdecydują Państwo. Raz podjęta uchwała w tej sprawie do momentu, kiedy Państwo nie 

zmienicie zdania będzie obowiązywać przez cały czas bez konieczności wywoływania tej 

uchwały, co roku do końca marca każdego roku. Na spotkaniu z Sołtysami, Sołtysi 

jednogłośnie podjęli decyzję, że są za tym, abyście Państwo utworzyli fundusz sołecki,  

Ja także jestem za. Wiadomo, że jeżeli ktoś sam decyduje i sam dba o środki, które są 

wydatkowane, bardziej szanuje i bardziej się stara. Oczywiście w zależności od tego jak 

Państwo Sołtysi i Radni, Rady Sołeckie złożą te wnioski, oczywiście nie ma przymusu             

i nie ma obowiązku, natomiast nie można zamykać drogi tym Radom Sołeckim i Sołtysom, 

którzy chcą realizować zadania w ramach funduszu sołeckiego. Oczywiście w zależności od 

ilości mieszkańców kwoty, które przypadają na dane sołectwo są zróżnicowane od 8,9, 10, to 

jest taka średnia do ponad 20 tysięcy zł w przypadku trzech Sołectw, które są bardzo liczne, ta 

kwota zależy od liczby mieszkańców danego sołectwa. Refundacja poniesionych nakładów na 

fundusz sołecki w granicach od 20 do 40 %. Jest to uzależnione od wielkości gminy i od 
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wskaźnika kosztów bieżących i liczby mieszkańców, czyli ten wskaźnik decyduje o tym, jaka 

procentowa wielkość jest refundowana z budżetu państwa. Część z Państwa pamięta, że raz 

podjęto uchwałę i nie została ona zrealizowane przez Burmistrza. Raz była patowa sytuacja, 

gdzie radni nie podjęli uchwały, nie rozstrzygnęli o tym, 6 było głosów „za”, 6 było 

„przeciw”, więc rada nie zdecydowała o jego wyodrębnieniu. W tej chwili po raz pierwszy 

macie Państwo okazję zdecydować, że ten fundusz sołecki będzie realizowany w gminie 

Jeziorany. Myślę, że nie można już na tym etapie ograniczać możliwości skorzystania z tych 

środków, które będą do dyspozycji Rad Sołeckich i Sołtysów. Oczywiście tam, gdzie Rada 

Sołecka, jest prężna będzie wspierać Sołtysa, tam osoba Sołtysa nie zostanie osamotniona, bo 

jeżeli nie będzie mieć wsparcia ze strony członków Rady Sołeckiej, to ciężko jest oczekiwać, 

że ten jeden człowiek weźmie na siebie całą kwestię związaną z pisaniem wniosków, 

realizowaniem i odgadywaniem potrzeb, jakie są potrzebne w danej miejscowości. Także ja 

osobiście jestem za utworzeniem funduszu sołeckiego i także Państwa namawiam do tego, 

żebyście Państwo wzięli pod uwagę stanowisko sołtysów, którzy jednogłośnie wnioskują za 

tym, żeby ten fundusz sołecki przez Państwa został wyodrębniony na rok 2016.” 

Radny Marek Malinowski: „Ja mam pytanie, czy mogą się sołectwa łączyć w jakąś realizację 

np. jakiś chodnik jednego roku zrobić tutaj, a w innym roku gdzie indziej.” 

Pan Burmistrz: „Myślę, że tak, tak samo jak mogą łączyć się gminy w różne związki celowe, 

nie widzę tutaj przeciwwskazań ażeby powstał taki związek celowy 2 czy 3 sołectw, które 

chcą wspólnie razem realizować zadania w ramach funduszu sołeckiego. Wiadomo, że jest to 

bardziej efektywne wykorzystanie tych środków tak jak powiedziałem, te kwoty są różne          

i wygrywają na tym te sołectwa, które są liczne wiadomo, że jak jest jedno sołectwo 197 

osób, a w drugim 667 to kwoty się wahają od 11 tysięcy zł dla pierwszego do 25 tysięcy zł dla 

drugiego z sołectw. Więc to jest wymierna różnica i możliwość realizacji pewnych pomysłów 

i pewnych zadań, czy to w jednym, czy drugim sołectwie. No wiadomo, że ciężko będzie 

namówić tych dużych do tego, aby porozumieli się z innymi, ale warto to zrobić, bo może 

można bardziej efektywnie wykorzystać te środki i oczywiście wcześniej już w ramach 

przygotowań do realizacji budżetu roku 2016 powiązać to z tymi pracami na teranie waszych 

miejscowości, które będą realizowana w ramach budżetu bieżącego i wtedy można ten 

wysiłek finansowy, który przypada wraz z realizacją funduszu sołeckiego wzmocnić                

i efektywnie wykorzystać.” 

Przewodniczący Rady: „Dodam, że do niedawna było to nie możliwe, bo ustawa nie 

przewidywała łączenia się, ale chyba od 2 lat takie łącznie jest możliwe, a nawet zalecane.” 

Pan Przewodniczący zapytał, czy są jeszcze pytania bądź uwagi do projektu uchwały? 

Uwag do uchwały nie było. 

Radna Anna Wardzyńska - Wiceprzewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały.  

Następnie Rada przystąpiła do głosowania w wyniku którego przy 14 głosach "za"  

podjęła uchwałę nr VIII/27/15 
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w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego 

która stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

10) zmian w budżecie gminy na 2015 rok, 

Pan Przewodniczący zapytał, czy są jeszcze pytania bądź uwagi do projektu uchwały? 

Uwag do uchwały nie było. 

Pani Anna Wardzyńska - Wiceprzewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały.  

Następnie Rada przystąpiła do głosowania w wyniku którego przy 14  głosach "za"  

podjęła uchwałę nr VIII/28/15 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 rok 

która stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

11) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2015-2025. 

Pan Przewodniczący zapytał, czy są jeszcze pytania bądź uwagi do projektu uchwały? 

Uwag do uchwały nie było. 

Radny Krzysztof Michalski - Sekretarz Obrad odczytał projekt uchwały.  

Następnie Rada przystąpiła do głosowania w wyniku którego przy 14 głosach "za"  

podjęła uchwałę nr VIII/29/15 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2015-2025. 

która stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

     Ad. 9. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

 

Pan Burmistrz odczytał odpowiedzi na zapytania złożone przez Pana Marka Nojmana na VI 

sesji Rady Miejskiej w Jezioranach, dnia 28 lutego 2015 roku, które stanowią załącznik nr 12 

do protokołu. 

 

 

Więcej pytań nie było. W związku z tym Pan Bogusław Wierzbicki – Przewodniczący 

Rady Miejskiej ogłosił, że VII Sesja Rady Miejskiej została zakończona.” 

  

    Protokołowała                                                            Przewodniczący Rady Miejskiej 

Anna Gleszczyńska                                                                Bogusław Wierzbicki 


